
 

 
Enkel fråga gällande psykisk ohälsa till skolkommunalrådet Sara Wettergren 

(L). 

 
Den ökade psykiska ohälsan bland ungar är ett växande samhällsproblem. Andelen 

elever som rapporterar att de lider av stress och psykisk ohälsa har dubblerats under 

en tioårsperiod. Symptom som nedstämdhet, sömnsvårigheter och irritation blir 

vanligare bland eleverna. Det är en allvarlig utveckling. Psykisk ohälsa i unga år har 

en koppling med psykisk sjukdom, självmordsförsök men också med självförsörjning 

och familjebildning senare i livet. Folkhälsomyndigheten konstaterar i en rapport att 

orsakerna verkar främst finnas inom skolan, och hur den fungerar. 

 

I Socialdemokraterna och Liberalernas gemensamma budget konstateras att psykisk 

ohälsa behöver motverkas och skolan pekas ut som en viktig skyddsfaktor. För att 

möta detta ska elevhälsan stärkas för att ges bättre förutsättningar att arbeta 

förebyggande och hälsofrämjande. Grundskolenämnden och Gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämnden fick ett uttalat uppdrag att stärka arbetet med elevhälsan.  

 

Trots detta kan vi nu läsa att Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen planerar 

att spara in på antalet skolläkare. Förslaget är att gå från dagens två skolläkare till en 

skolläkare på 6000 elever. Företrädare för Malmös läkarförening varnar för att 

lärare och rektorer kommer behöva ta över en del av elevhälsoarbetet. Enhetschef på 

centrala elevhälsan påpekar att eleverna kommer få mindre tillgång till läkare och att 

neuropsykiatriska funktionshinder och psykisk ohälsa inte kan följas upp på samma 

sätt som tidigare. 

 

Med anledning av detta är vår fråga till Sara Wettergren: 

 

- Vad kommer du göra för att Malmös elever ska få en bättre psykisk hälsa? 
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